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WIADOMOSCI
Z RATUSZA

SOLECKIÈ

Na 1 grudnia zaplanowano 76. sesję 
r a d y  m i e j s k i e j  z  n a s t ę p u j ą c y m 
porządkiem obrad:

FS p r a w o z d a n i e  z  d z i a ł a l n o ś c i 
Burmistrza Solca Kujawskiego w okresie od 
16 września 2023 r. do 21 listopada 2023 r.

FPodjęcie uchwały w sprawie zmiany 
budżetu Gminy Solec Kujawski na 2023 rok.

FPodjęcie uchwały w sprawie zmiany 
wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Solec Kujawski na lata 2023 – 2043. 

FP o d j ę c i e  u c h w a ł y  w  s p r a w i e 
określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości.

FP o d j ę c i e  u c h w a ł y  w  s p r a w i e  
wysokości stawek podatku od środków 
transportowych.

FP o d j ę c i e  u c h w a ł y  w  s p r a w i e 
obniżenia średniej ceny skupu żyta 
przyjmowanej jako podstawa obliczania 
podatku rolnego.

FPodjęcie uchwały w sprawie ustalenia 
wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 
strażaków ratowników ochotniczych straży 
pożarnych i kandydatów na strażaków 
ratowników ochotniczych straży pożarnych 
Solec Kujawski.

FPodjęcie uchwały w sprawie zmiany 
uchwały w sprawie pokrycia części kosztów 
gospodarowania odpadami komunalnymi 
z dochodów własnych niepochodzących 
z pobranej opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi.

FPodjęcie uchwały w sprawie przyjęcia 
Raportu z wykonania Programu ochrony 
środowiska dla Miasta i Gminy Solec 
Kujawski na lata 2017-2020 z perspektywą 
na lata 2021 - 2024  oraz Programu  ochrony 
środowiska dla Gminy Solec Kujawski do 
roku 2030 za okres 2021-2022.

FP o d j ę c i e  u c h w a ł y  w  s p r a w i e 
określenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi 
opiekuńcze i  specjalistyczne usługi 
o p i e k u ń c z e ,  z  w y ł ą c z e n i e m 
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Dyżury aptek

Do 3 GRUDNIA
„Wracam do Zdrowia” (ul. Leśna 12)

4 - 10 GRUDNIA
„Pod Orłem” (ul. 23 Stycznia 12)

11 - 17 GRUDNIA
„Pod Lwem” (ul. Leśna 2)

Listy osób uprawnionych do zawarcia 
umowy najmu lokalu mieszkalnego na czas 
nieoznaczony i lokalu socjalnego na czas 
oznaczony, zostały podane do publicznej 
wiadomości poprzez wywieszenie ich na 
tablicy ogłoszeń urzędu 30 listopada 2023 
r. Wszystkie osoby znajdujące się na listach 
mieszkaniowych, które nie otrzymały 
lokalu z zasobu gminy i  są nadal 
zainteresowane jego otrzymaniem, są 
zobowiązane do aktualizacji wniosku od 
stycznia do końca czerwca 2024 r.

Zima zbliża się wielkimi krokami. Soleckie przedszkolaki są do niej doskonale 
przygotowane. To wszystko za sprawą soleckich seniorów ze stowarzyszenia „AS” 
Aktywny Senior. 

W ramach projektu Solecka Senioriada 
seniorzy przygotowali karmniki, które 
zostały przekazane dzieciom z soleckich 
przedszkoli. Przekazanie karmników 

odbyło się w formie zajęć poświęconych 
ptakom. Pojawiły się wiersze i bajki 
z ptakami w roli głównej, które przeczytali 
soleccy seniorzy. Dzięki współpracy 

stowarzyszenia z Nadleśnictwem Solec 
Kujawski w zajęciach wzięli udział leśnicy, 
którzy przekazali informacje o tym, co 
można, a czego nie powinno się dawać 
ptakom do jedzenia.

K a ż d e  p r z e d s z k o l e  o t r z y m a ł o 
przepiękny karmnik, a także zapas jedzenia 
dla ptaków. Jeden z przygotowanych 
k a r m n i k ó w  t r a fi ł  t a k ż e  d o 
Środowiskowego Domu Samopomocy. 

Projekt Solecka Senioriada jest 
realizowany przez Stowarzyszenie „AS” 
Aktywny Senior Solec Kujawski i jest 
realizowany w ramach Programu „UTW – 
Seniorzy w akcji” Polsko-Amerykańskiej 
Fundacj i  Wolności  i  Towarzystwa 
Inicjatyw Twórczych „ę”.

Stowarzyszenie „AS” Aktywny Senior 
Solec Kujawski to organizacja działająca 
na rzecz soleckich seniorów. Jej celem jest 
integracja środowiska osób starszych. 
Poprzez różnorodną działalność chce 
pokazać, że seniorzy to aktywni ludzie, 
którzy mają pasje, zainteresowania, wiedzę 
i umiejętności, którymi chcą dzielić się 
z innymi.

Stowarzyszenie zaprasza na darmowe 
zajęcia rękodzieła, które odbywają się 
w  k a ż d ą  ś r o d ę  w  S p ó ł d z i e l n i 
Mieszkaniowej Transportowiec (ul. Żwirki 
i Wigury 1), początek o godzinie 11.00.

Ptaki w roli głównej

Wiszą listy
mieszkaniowe

W ramach realizacji „Programu opieki 
nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie  Gminy Solec Kujawski w 2023 
roku” w sali konferencyjnej urzędu 16 
listopada odbyło się szkolenie pod tytułem 
„Kastracja kotów wolno żyjących i rola 
opiekunów społecznych w tego typu 
zabiegach”. W szkoleniu uczestniczyli 
mieszkańcy gminy zajmujący się opieką 
n a d  k o t a m i  w o l n o  ż y j ą c y m i 
i bezdomnymi. Gościnnie w szkoleniu 
wzięli udział uczniowie Technikum 
Weterynaryjnego z Zespołu Szkół 
Rolniczych im. Władysława Grabskiego 
w Grudziądzu. Szkolenie  przeprowadziła 
dr n. wet. Anna Kołodziejska - Sawerska, 
z Gabinetu Weterynaryjnego „DINO – 
VET”.

Szkolenie
o kotach

W  d o r o c z n y m  k o n k u r s i e 
o r g a n i z o w a n y m  p r z e z  U r z ą d 
Marsza łkowsk i  i  S towarzyszen ie 
Inżynierów i Techników Przemysłu 
Spożywczego  Na j l epszy  P roduk t 
Spożywczy Pomorza i Kujaw. W tym roku 
w kategorii „Przedsiębiorstwo - zakłady 
p r z e t w ó r c z e  p r z e m y s ł u  r o l n o -
spożywczego” I miejsce zajął bydgoski 
oddział Przedsiębiorstwa Drobiarskiego 
„DROBEX”. Nagrodzony wyrób to filet 
w ziołach. Z kolei solecki JuraPark 
w regionalnym etapie ogólnopolskiego 
k o n k u r s u  P o l s k i e j  O r g a n i z a c j i 
Turystycznej otrzymał tytuł „Najlepszy 
produkt turystyczny”, który przyznała 

Kujawsko-Pomorska  Organ izac ja 
Turystyczna. JuraPark znalazł się w gronie 
trzech wyróżnionych, którzy powalczą 
o certyfikaty POT. Jak więc widać soleckie 
firmy mają się czym pochwalić.

Mają się
czym pochwalić



3

„Z okazji Dnia Pracownika Socjalnego, 
przekazuję najserdeczniejsze gratulacje 
i  s ł o w a  u z n a n i a  z a  P a n i  p r a c ę , 
zaangażowanie i wielkie serce otwarte na 
drugiego człowieka. Dziękuję za wzorowe 
wypełn ianie  swoich  obowiązków, 
p rze jawian ie  in ic ja tywy w pracy 
i  podnoszenie jej  wydajności  oraz 
jakości(…)”. Tak zaczyna się treść listów 
g r a t u l a c y j n y c h  p r z e k a z a n y c h 
wyróżnionym pracownikom socjalnym 
z okazji ich święta. Burmistrz Teresa 
Substyk przekazała je podczas spotkania 
w ratuszu. W tym roku wyróżniono Joannę 
Pawlikowską, Katarzynę Blechacz (fot.) 
i  Wiesławę Nyc ,  która nie mogła 
u c z e s t n i c z y ć  w  s p o t k a n i u .  Z a 
pośrednictwem obecnego kierownictwa 
MGOPS, życzenia przekazano również 
pozostałym pracownikom socjalnym.

Pod honorowym patronatem biskupa 
d i e c e z j i  b y d g o s k i e j  K r z y s z t o f a 
Włodarczyka 18 listopada w Szkole 
Podstawowej nr 1 odbyła się konferencja 
„Człowieczeństwo. Niezwykła historia 
zwykłej rodziny z Markowej”. 

Organizatorami konferencji byli: 
burmistrz Teresa Substyk, ksiądz dziekan 
Grzegorz Grobelny oraz dyrektor SP nr 1 
Małgorzata Niedźwiedzka.

Po przemówieniu dyrektora szkoły 
wszyscy goście obejrzeli  program 
artystyczny zaprezentowany przez 
uczniów, opracowany przez nauczycieli 
historii oraz muzyki. Dzieci pokazały 
zwyczajne życie rodziny Ulmów - ich 
troski, zainteresowania. W czasie wojny 
Ulmowie dali schronienie żydowskiej 
rodzinie, za co zapłacili życiem swoim oraz 
wszystkich swoich dzieci.

Bardzo interesujący wykład ks. prof. dr. 
hab. Waldemara Szczerbińskiego „Fakty 

i mity na temat ratowania Żydów przed 
Zagładą przez Polaków” był doskonałym 
dopełnieniem całości.

Obecny na konferencji bp Krzysztof 
Włodarczyk podziękował za możliwość 
uczestnictwa w tym ważnym wydarzeniu 
oraz wspólnie z organizatorami konferencji 

w r ę c z y ł  n a g r o d y  i  w y r ó ż n i e n i a 
w diecezjalnym konkursie plastycznym.  
Wszystkie konkursowe prace można było 
obejrzeć na przygotowanej wystawie. 

Organizatorzy serdecznie dziękują 
wszystkim, którzy wsparli przygotowanie 
konferencji.

Historia
jednej rodziny

Życzenia
dla pracowników socjalnych

specjalistycznych usług opiekuńczych dla 
osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub 
całkowitego zwolnienia od opłat, jak 
również  t rybu  ich  pobieran ia  oraz 
szczegółowych warunków przyznawania 
usług sąsiedzkich, wymiaru i zakresu usług 
sąsiedzkich oraz sposobu rozliczania 
wykonywania takich usług.

FP o d j ę c i e  u c h w a ł y  w  s p r a w i e 
podwyższenia kryterium dochodowego 
uprawniającego do udzielenia wsparcia 
w  f o r m i e  d o ż y w i a n i a  w  r a m a c h 
wieloletniego rządowego programu „Posiłek 
w szkole i w domu” na lata 2024-2028.

FP o d j ę c i e  u c h w a ł y  w  s p r a w i e 
utworzenia wieloletniego programu 
osłonowego „Pomoc gminy w zakresie 
dożywiania – Posiłek w szkole i w domu” na 
lata 2024-2028.

FP o d j ę c i e  u c h w a ł y  w  s p r a w i e 
przekształcenia mieszkań chronionych 
wspieranych w mieszkania wspomagane 
o r a z  o k r e ś l e n i a  z a s a d  p o n o s z e n i a 
odpłatności za pobyt w mieszkaniu 
wspomaganym.

FWolne głosy i wnioski.
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Miejsce
dobre do życia

Sesję można śledzić na żywo – 
www.soleckujawski.pl zakładka e-
sesja. Tam również znajdują się 
materiały archiwalne.

Nasza gmina w rankingu Serwisu 
samorządowego PAP „Gmina Dobra do 
Życia” uplasowała się w naszym 
województwie na czwartym miejscu 
z dorobkiem 60,16 pkt. Taki dorobek 
punktowy zapewnił Solcowi Kujawskiemu 
55. lokatę w kraju, a 38. w kategorii „Strefy 
podmiejskie miast na prawach powiatu”. 
Ranking  opracował  p rof .  d r  hab . 
Przemysław Śleszyński z Instytutu 

G e o g r a fi i  i  P r z e s t r z e n n e g o 
Zagospodarowania PAN. Przy ocenie 
brano pod uwagę 63 wskaźniki między 
i nnymi  t e  do tyczące  ś rodowiska 
naturalnego, rozwoju demograficznego, 
rozwoju społeczno-ekonomicznego, rynku 
pracy,  warunków mieszkaniowych 
i energii, infrastruktury, osadniczej i ładu 
przestrzennego, zdrowia i bezpieczeństwa, 
dostępności i jakości usług, kultury 
i rekreacji, a także aktywności społecznej. 
Wszystkie składają się na wskaźnik jakości 
życia, za który uznaje się, najogólniej rzecz 
ujmując, stopień zaspokajania potrzeb 
c z ł o w i e k a .  N a j w y ż e j  w  n a s z y m 
województwie uplasowało się Osielsko 
z 67,6 pkt., które zajęło 2 miejsce w kraju.
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Pierwszego lipca 2013 r. weszła w życie 
tzw. ustawa śmieciowa. Ochrzczona 
mianem „śmieciowej rewolucji”, całkowicie 
z m i e n i ł a  d o t y c h c z a s o w y  s y s t e m 
gospodarowania odpadami. Kontrolę nad 
odpadami przejęły samorządy. Od 1 
stycznia  2021 r.  wprowadzono zaś 
powszechny obowiązek segregacji odpadów 
komunalnych – prawnie niemożliwe jest już 
deklarowanie ich niesegregowania.

Mimo że w segregacji śmieci i dbaniu 
o środowisko nie chodzi tylko o aspekty 
wizualne, ale też o nasze zdrowie, do dzisiaj 
n i e  w s z y s c y  p r z e s t r z e g a j ą  z a s a d 
obowiązujących od lat. A warto zdawać sobie 
sprawę z tego, że takie zachowanie to nie tylko 
złamanie prawa, ale i narażenie gminy na 
dodatkowe koszty, które przecież poniesiemy 
wszyscy, co do jednego.

355 kg – tyle odpadów komunalnych 

według danych GUS wytworzył w 2022 r. 
przeciętny Polak. Na terenie naszej gminy 
było to natomiast… ponad 512 kg. Jest to co 
prawda o przeszło 66 kg mniej niż w roku 
2021, ale dane te wciąż są alarmujące. W 2022 
r. wytworzyliśmy też więcej odpadów 
zmieszanych niż tych selektywnie zebranych, 
gdzie w 2021 r. statystyka była odwrotna. 
Oznacza to, że jako gmina produkujemy 
bardzo dużą ilość odpadów komunalnych, 
jednocześnie segregując je rzadziej niż 
mieliśmy to w zwyczaju jeszcze rok 
wcześniej. A przecież segregacja śmieci to nie 
tylko sposób na osiągnięcie wymarzonego 
poziomu recyklingu w urzędowych tabelach, 
czy uniknięcie nałożenia olbrzymich kar – to 
krok w stronę lepszego jutra, świata wolnego 
od zanieczyszczeń, pozbawionego tylu 
kataklizmów oraz bogatego w surowce 
naturalne, takie jak chociażby drewno. To 

również droga ku temu, aby płacić mniej za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi – 
jeżeli właściciel nieruchomości narusza 
obowiązek selektywnego zbierania odpadów 
komunalnych, podmiot je odbierający 
przyjmuje je jako zmieszane odpady 
komunalne i powiadamia o tym gminę, a ta 
z kolei musi zapłacić za nieposegregowane 
odpady więcej niż za te, które są odpowiednio 
porozdzielane.

Ze względu na wyżej opisane kwestie 
niezmiernie ważne jest, by zdawać sobie 
sprawę z powagi sytuacji i przestrzegać zasad 
określonych w przepisach. Tym bardziej, że 
zasady segregacji śmieci są proste, przejrzyste 
i ujednolicone w ramach Jednolitego Systemu 
Segregacji Odpadów. Pojemnik żółty służy do 
wyrzucania odpadów z tworzyw sztucznych 
i metalu. Do niebieskiego wyrzucamy zaś 
odpady papierowe. Do zielonego – te ze szkła. 
Brązowy przeznaczony jest na odpady 
biodegradowalne, a czarny – na zmieszane. 
Istnieje też pewna grupa odpadów, które 
powinny trafić do PSZOK-u czyli Punktu 
Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych 
– są to m.in. meble, opony, zużyte baterie 
i akumulatory, czy chemikalia. Ponadto 
istnieje wiele rozwiązań, które mogą pomóc 
nam w prawidłowej segregacji śmieci – na 
stronie naszej gminy w zakładce „Gospodarka 
odpadami” można znaleźć m.in. harmonogram 
wywozu śmieci, informację o Jednolitym 
Systemie Segregacji Odpadów, czy wykaz 
punktów zbierania odpadów folii, sznurka oraz 
o p o n ,  a  t a k ż e  w y g o d n ą  w  u ż y c i u 
wyszukiwarkę odpadów, natomiast strona 
PSZOK-u informuje o zasadach działania tego 
punktu.

Optymistyczny jest jednak fakt, że mimo 
różnego podejścia do segregacji odpadów, 
jesteśmy w stanie edukować nasze dzieci 
o tym, jak dbać o środowisko. We wrześniu 
odbyła się kolejna akcja „Sprzątanie świata”. 
Tradycyjnie wzięły w niej udział SP1, SP4 
oraz ZSOiZ. Uczniowie sprzątali m.in. na 
ulicach Robotniczej, Powstańców, Średniej 
oraz w lesie przy ulicach Bukowej i Dębowej. 
Do akcji przyłączyli się również: Hufiec ZHP, 
WOPR oraz Stowarzyszenie „AS” Aktywny 
Senior. Łącznie udało im się zebrać 770 kg 
odpadów. Coroczne zaangażowanie solecczan 
w tę akcję daje nadzieję na to, że nasze 
podejście do ekologii będzie się stawać coraz 
lepsze.

(ak)

Przepisy o segregacji śmieci
po 10 latach do wyrzucenia ?

Komisariat poszukuje osoby, która 16 
września 2023r. około godz. 14.40 w sklepie 
Netto w Solcu Kujawskim przy ul. Leśnej 2a 
zgubiła telefon komórkowy marki POCO. Jak 
informuje asp. Maciej Cabański w etui tego 
telefonu, zabezpieczonego blokadą, znajdowały 
się pieniądze. Pomimo przejrzenia nagrań 
z monitoringu, nie udało się do tej pory odnaleźć 
właściciela. Osoba, która zagubiła ten telefon 
proszona jest o jego odbiór w Komisariacie 
P o l i c j i  w  S o l c u  K u j a w s k i m  u  a s p . 
M. Cabańskiego, tel. kontaktowy 477 517 130.

Telefon
do odbioru

P o d  k o n i e c  w r z e ś n i a  p i s a l i ś m y 
o wybrykach kilku młodych solecczan, które 
doprowadziły do awarii windy na dworcu 
kolejowym. Zastanawialiśmy się wtedy, czy 
i jakie konsekwencje poniosą sprawcy całego 
zamieszania związanego z koniecznością 
wydobycia ich z windy przez strażaków. Jak się 
okazało, sprawa miała swój dalszy ciąg, 
o czym opowiedział nam nadkom. Tomasz 
Piasecki, komendant soleckiego komisariatu 
policji.

- W wyniku przeprowadzonych rozmów 
z dziećmi i rodzicami ustaliliśmy, że doszło do 
nieplanowanego zatrzymania windy. Wtedy 
dzieci wpadły w panikę, nie mogąc jej 
awaryjnie otworzyć. Zaczęły uderzać w drzwi, 
próbowały otworzyć je rękoma, co okazało się 
działaniem nieskutecznym. Uwięzione dzieci 
dzwoniły pod numery alarmowe, gdyż jedna 
z dziewczynek zaczynała odczuwać duszności. 
Dopiero straży pożarnej udało się wydostać 
uczniów.

Policja ustaliła uczestników tego zajścia. 
Zaprosiła rodziców razem z dziećmi na 
komisariat, gdzie przeprowadzono z nimi 
rozmowy o zaistniałym zdarzeniu.

- Pytaliśmy dlaczego dzieci przebywały na 
d w o r c u ,  d l a c z e g o  u ż y w a ł y  w i n d 
przeznaczonych dla pasażerów, a nie do 
zabawy.

Rodzice zostali poinformowani, że jeżeli 
sytuacja się powtórzy, jeżeli powstaną jakieś 
szkody, zostaną obciążeni kosztami naprawy. 
Opiekunowie zobowiązali się do jeszcze 
większego nadzoru nad swoimi pociechami. 
Dworzec nie  jes t  miejscem spotkań. 
Kilkunastoletnie dzieci, bo najstarsze z nich 
miało 13 lat, nie powinny tam przebywać, jeśli 
nie wybierają się w podróż. Przecież 
przejeżdżające pociągi same w sobie mogą 
stanowić potencjalne zagrożenie. Poza tym, 

podróżni chcieliby czekać na pociąg 
w czystym, cichym i spokojnym miejscu.

Aby zapobiec powtórzeniu się takich 
sytuacji, komendant zwiększył liczebność 
patroli na dworcu. Mają one wchodzić do 
poczekalni i legitymować osoby łamiące 
przepisy i przebywające tam bez potrzeby.

- W porozumieniu z komendantem 
miejskim z Bydgoszczy dodatkowo zostało 
s k i e ro w a n y c h  k i l k a n a ś c i e  p a t ro l i 
z Bydgoszczy, także po cywilnemu, celem 
sprawdzenia sytuacji na dworcu. Okazało się, 
że liczba młodzieży spotykającej się na dworcu 
zmniejszyła się. Było kilka pouczeń, podczas 
których policjanci mówili czego nie wolno 
robić.

Wygląda na to, że działania policji 
pozytywnie wpłynęły na rozwój wypadków. 
Jak zapewnił komendant, patrolowanie 
dworca będzie traktowane jako jedno z zadań 
doraźnych. Patrole będą pojawiały się na 
dworcu codziennie, i to o różnych godzinach, 
przez cały tydzień.

- Dodatkowo na dworcu, w poczekalni, 
pojawiają się także policjanci z oddziałów 
prewencj i  spoza  So lca ,  co  zapewne 
mieszkańcy już zauważyli.

Nadkom. T. Piasecki podkreślił, że rodzice 
zrozumieli wagę problemu, zobowiązując się 
do przeprowadzenia rozmów ze swoimi 
dziećmi na temat ich zachowania. Dzieci też 
się przejęły. Na ile działania policji i rodziców 
okażą się skuteczne, trzeba będzie jeszcze 
jakiś czas poczekać.

Komendant zapewnia, że jeśli dojdzie do 
powtórzenia się takich zdarzeń, powstaną 
jakieś zniszczenia, policja będzie wyciągać 
konsekwencje, łącznie z przesyłaniem 
informacji do sądu rodzinnego, który 
zadecyduje o dalszych konsekwencjach 
wobec wandali.

Dworzec
to nie miejsce spotkań
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Pani Janina Bigoń urodziła się sto lat 
temu w Gruszeńcach na Wileńszczyźnie, 
obecnie Białoruś. 10 listopada obchodziła 
swoje urodziny. Niewiele brakowało, aby 
została obywatelką USA. Jej tata był kilka 
razy w Stanach Zjednoczonych. Kiedy 
przyjechał ostatni raz do Polski, miał 
zabrać całą rodzinę do Ameryki, jednak 
zachorował i zmarł. Potem wybuchła 
wojna i życie jubilatki oraz jej licznej 
rodziny (miała siostrę i czterech braci) 
związało się już na stałe z Polską i jej 
losami. W 1941 r. wyszła za mąż za Józefa 
Bigonia .  Zanim powiedzieli  sobie 
s a k r a m e n t a l n e  t a k ,  p o z n a l i  s i ę 
w wojennych okolicznościach. Przyszły 

Z informacji przekazanych przez syna 
wynika, że pani Janina lubiła czytać 
książki, bardzo pięknie haftowała obrusy, 
s e r w e t y,  r y s o w a ł a .  Z i m ą ,  k i e d y 
w gospodarstwie było mniej pracy miała 
więc inne zajęcia: – Mama była zawsze 
bardzo pracowita i chyba dlatego trzyma 
się w takiej dobrej formie do dziś. Lubiła 
pojechać do teatru, do kina. Cały czas 
w ruchu.

Państwo Janina i Józef Bigoniowie 
mieli troje dzieci. Rodzina powiększyła się 
też o sześcioro wnuków i ośmioro 
prawnuków. Seniorka do dziś bardzo czeka 
na wizyty najmłodszych – prawnuków, co 
sprawia jej wielką radość.

Z okazji setnych urodzin, jak pisaliśmy 
w poprzednim numerze,  jubi latkę 
odwiedzili przedstawiciele soleckiego 
samorządu, którzy przekazali jej serdeczne 
życzenia. Tego samego dnia do pani Janiny 
przybyły jeszcze dwie delegacje. Pierwsza 
z Kasy Rolniczego Ubezpieczenia 
Społecznego, skąd pobiera emeryturę. 
Druga z urzędu marszałkowskiego, który 
reprezentował wicemarszałek Zbigniew 
Ostrowski. Obok życzeń, delegacja 
z  K R U S  p r z e k a z a ł a  i n f o r m a c j ę 
o zwiększeniu emerytury, a wicemarszałek 
wręczył J. Bigoń medal Unitas Durat 
Cuiaviano Pomeraniensis, przyznawany 
mieszkańcom województwa, którzy 
ukończyli 100 lat. Kilka dni później 
z życzeniami byli również przedstawiciele 
Światowego Związku Żołnierzy Armii 
Krajowej, którego J. Bigoń jest członkiem.

Zbigniew Stefańśki

mąż wraz z bratem uciekli z transportu na 
Syberię, jeszcze w 1939 r. w pierwszej fali 
wywózek, po napaści ZSRR na Polskę. 
Kilka miesięcy wracali w rodzinne strony. 
Potem się ukrywali, a pani Janina 
opiekowała się uciekinierami, dostarczając 
im żywność. Od tego momentu między 
młodymi relacje zaczęły się zacieśniać. 
Czas wojny to trudny okres w życiu 
rodziny. Mąż był żołnierzem Armii 
Krajowej, więc ryzyko z tym związane 
było naprawdę duże.

I tak rodzina żyła do 1945 r. Wtedy to 
w ramach repatriacji państwo Bigoniowie 
przybyli do Polski,  w już nowych 
granicach. Najpierw przyjechała sama 
j u b i l a t k a .  P o c i ą g  z a t r z y m a ł  s i ę 
w Węgrzyńcach koło Świebodzina 
w Zielonogórskiem. Mąż dotarł później. 
Tam mieszkali do końca 1946 roku. Później 
osiedlili się w Dąbrowie Małej, gdzie 
spędzili kolejne 10 lat. W 1956 r. 
p r z e p r o w a d z i l i  s i ę  d o  S o l c a . 
Przeprowadzka miała ułatwić życie, 
szczególnie dzieciom. Jak mówi syn 
jubilatki Jerzy Bigoń, było bliżej do 
przedszkola, do szkoły, w Solcu był też 
prąd.

D o  1 9 8 0  r .  p r o w a d z i l i  m a ł e 
gospodarstwo rolne przy ul. Średniej. 

Dwoje  uczniów Zespołu Szkół 
Ogólnokształcących i Zawodowych 
w Solcu Kujawskim Lucyna Janiak z kl. 
III Liceum Ogólnokształcącego i Jakub 
Wojciechowski z kl. IV Technikum 
otrzymali stypendium Prezesa Rady 
Ministrów za osiągnięcie najwyższych 
wyników w nauce. Gratulujemy.

Rozpoczął się kolejny sezon zimowego 
utrzymania dróg (ZUD). Zachęcamy 
kierowców do ściągnięcia nogi z gazu, 
a pieszych prosimy o szczególną ostrożność. 
Żaden bowiem środek uszorstniający, żaden 
p ł u g ,  z i m o w e  o p o n y  c z y  s y s t e m 
bezpieczeństwa w samochodzie nie zastąpią 
zdrowego rozsądku. 

Zakład Gospodarki Komunalnej w tym 
sezonie odpowiada za odśnieżanie i usuwanie 
śl iskości  na drogach gminnych oraz 
wojewódzkich. W latach 2023-2026 drogi 
powiatowe, a więc drogi i ścieżki rowerowe 
w  O t o r o w i e  ( o d  s k r z y ż o w a n i a 
z  „Makowianką”  do  Łęgnowa)  o raz 
w Chrośnie, a także ulicę Nowotoruńską od 
skrzyżowania z DK 10 przy firmie (Drobex) 
do granic Bydgoszczy zabezpieczać będzie 
firma wybrana przez Starostwo Powiatowe 
w przetargu – przedsiębiorstwo Rol-Trans 
Kazimierz Fac z miejscowości Włóki. 

Zadania  rea l izowane  przez  ZGK 
odbywają się według zasad, standardów 
i kolejności określonych przez zarządców 
dróg. Warto też pamiętać, że decyzję 
o  w y j e ź d z i e  s y p a r e k / p ł u g ó w  n a 
najważniejsze – z komunikacyjnego punktu 
widzenia  – ulice i chodniki naszego miasta 
(m.in. ul. Toruńska, Leśna, 23 Stycznia, 
Bydgoska, Kościuszki) podejmuje dyżurny 
Rejonu Dróg Wojewódzkich w Inowrocławiu, 
a nie ZGK, który jest jedynie wykonawcą 
usług ZUD dla zarządcy tych dróg.

Uczulamy także mieszkańców, aby 
w miarę posiadanych możliwości nie 
parkowali pojazdów w sposób, który utrudnia 
lub uniemożliwia wykonanie prawidłowego 
przejazdu pługów i syparek. Pozostawione na 
drodze (szczególnie na wąskich ulicach 
o s i e d l o w y c h )  p o j a z d y  s p o w a l n i a j ą 
i zmniejszają bezpieczeństwo prowadzonego 
Z U D .  P o d o b n i e  w y g l ą d a  k w e s t i a 
zabezpieczania chodników. Szczególną 

uciążliwością są samochody, zaparkowane 
w taki sposób, że zajmują część traktu dla 
pieszych (np. zaparkowane tak, że przednie 
koła pojazdu dotykają krawężnika, a maska 
i zderzak zajmuje część przylegającego do 
parkingu chodnika). Jest wiele miejsc 
w naszym mieście, w których taka sytuacja 
uniemożliwia przejazd nawet wąskiego pługu 
z syparką i właściwe odśnieżenie/usunięcie 
śliskości na drodze dla pieszych. Dlatego też 
p r o s i m y,  s z c z e g ó l n i e  k i e r o w c ó w, 
o wykazanie się wyobraźnią i czujnością, by 
zadania związane z bezpieczeństwem na 
drogach i chodnikach ZGK mógł wykonywać 
w sposób niezakłócony. 

ZGK zmagazynował już w sezonie letnim 
zapasy soli oraz piasku, które pozwolą na 
sprawną i skuteczną realizację zadań 
w ramach zimowego utrzymania dróg. 
Dodatkowo pracownicy ZGK, zgodnie 
z zapotrzebowaniem, dbają też o miejsca 
szczególnie niebezpieczne np. okolice 
przejść dla pieszych, przejścia przez tory 
kolejowe, kładki dla pieszych.

Akcja zima

Warto być pracowitym
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Soleckie Centrum Kultury

Pierwsza edycja Projektu „Poczuj Kujawy” przeszła do 
historii. Od poniedziałku do piątku w SCK prowadzone były 
warsztaty: plastyczne, taneczne oraz Kujawska Opowieść. 
Wzięły w nich udział grupy zerówkowe wszystkich soleckich 
przedszkoli oraz uczniowie soleckich szkół podstawowych.

Czwartek dedykowany był uczestnikom soleckiego 
Środowiskowego Domu Samopomocy, Warsztatom Terapii 
Zajęciowej oraz Seniorom. W tym dniu warsztaty taneczne 
zastąpiły warsztaty kulinarne. Czwartkowe działania SCK podjęło 
ze Stowarzyszeniem Rezerwat Kultury i Serdeczności w ramach 
programu współpracy Gminy Solec Kujawski z organizacjami 
pozarządowymi.

SCK dziękuje wszystkim, dzięki którym projekt mógł być 
realizowany w takim wymiarze. Za ogromne wsparcie - dwóm 
soleckim przeds iębiors twom -  firmie ,  k tóra  pros i ła 
o anonimowość, a także Przedsiębiorstwu Drobiarskiemu Drobex 
Sp. z o.o. Dziękuje za otwartość na działania Soleckiego Centrum 
Kultury za wielkie, kujawskie serce, dzięki któremu wspólnie 
można było przyczynić się do realizacji celu projektu, tj. edukacji, 
popularyzacji tradycji regionu, wzmocnienie lokalnej 
świadomości oraz rozmiłowanie społeczności w kulturze Kujaw. 

Więcej informacji i zdjęcia znajduje się na www.sck-
solec.com/poczuj-kujawy.

Poczuliśmy
Kujawy

Przyjaciele z Klubu Turystów Rowerowych PTTK „Torpedo”, Tomasz 
Palacz i Galeria Homo Faber SCK zapraszają na uroczysty wernisaż 
wystawy fotografii DANUTY ADAMCZYK - 7 grudnia br., godz. 18.00. 
Tytuł wystawy to „Letniej pory … miłe wspomnienie …”.

Autorki wystawy nikomu nie trzeba chyba przedstawiać. Jest solecczanką od 
urodzenia. Miłośniczką fotografii od lat. A ta stała się jej sposobem na życie. Jest 
chyba jedną z nielicznych osób aktywnie uczestniczącą w życiu miasta 
i angażującą się w jego sprawy. Ale nade wszystko to osoba, która od lat promuje 
Solec Kujawski poprzez fotografię i swoją postawę.

Od 15 lat należy do Klubu Turystów Rowerowych PTTK „Torpedo”, którego 
życie skrzętnie dokumentuje. Właśnie dlatego grono przyjaciół z tego 
rowerowego klubu postanowiło odwdzięczyć się przyjaciółce i zorganizować jej 
wystawę. Wsparł ich solecki fotografik – Tomasz Palacz, dla którego Danusia 
Adamczyk jest, jak sam mówi „drugą mamą”. Natomiast Galeria Homo Faber 
chętnie udostępniła swoje sale wystawiennicze.

Dla wielu D. Adamczyk jest odkrywcą soleckich przyrodniczych 
i architektonicznych tajemnic. Posiada jedno z najbogatszych fotograficznych 
archiwum własnego autorstwa! Zawsze była blisko soleckiej kultury - 
uczestniczyła niemalże we wszystkich uroczystościach odbywających się 
w Solcu Kujawskim. Do dziś pełni rolę dokumentalistki soleckiego życia 
kulturalnego i społecznego miasta. Jej zdjęcia są również dekoracją w wielu 
soleckich domach. Zawsze życzliwa i uśmiechnięta, chętna nieść pomoc innym. 
Nadal zauroczona Solcem, a zwłaszcza jego okolicami. Na wystawie, której 
otwarcie niebawem, po raz kolejny podzieli się z nami swoimi … letnimi, 
ciepłymi wspomnieniami …

Ciepłe
wspomnienia lata

DZIEŃ  SENIORA  W  SCK
Świę towan ie  Dn ia  Sen io ra 

rozpoczęło się na Skwerze im. dr. 
Henryka Jordana, skąd parasolowy 
korowód przeszedł ulicami miasta do 
Soleckiego Centrum Kultury. Przed 
urzędem włodarze miasta słodko 
powitali uczestników, a w SCK czekali 
już artyści - muzycy Opery Nova - 
flec i s tka  i  so l i s tka  Agn ieszka 
Bartoszewicz, solista chóru Jakub 
Zarębski, skrzypek Michał Kwaśniak, 
wokalistka Paulina Grabarz-Szmajda 
i pianista Rafał Tworek. Muzycy 
wykonali utwory z lat 20. i 30., które 
wprawiły wszystkich w szampański 
nastrój. Kolejnym punktem tego 
popołudnia była potańcówka, którą 
poprowadziła Muzodziejka, czyli 
Dominika Cieślak - wokalistka 
i animatorka z dużym doświadczeniem 
w prowadzeniu  imprez .  W Jej 
wykonaniu usłyszeliśmy przekrój 
hitów zarówno do szaleństwa na 
parkiecie, jak i romantycznego 
kołysania.

CZTERY  PORY  ROKU
W  POEZJI 
Z a  o k n a m i  b y ł o  w i e t r z n i e 

i deszczowo ... a w Galerii Homo Faber 
a tmosfera  c iepła  i  przyjemna. 
Wszystko za sprawą grona soleckich 
poetów, którzy spotkali się 16 listopada 
br. na wieczorze poetyckim pn. 
"Wietrzne powroty". Po raz kolejny 
A n n a  C h w a ł e k ,  M a g d a l e n a 

Borkowska ,  Jus tyna  Kub iak , 
Bogusława Matusiak, Grażyna 
Rochna-Woźniak, Urszula Mruk, 
Milena Touściuk i Mirosław Woźniak 
podzielili się z widzami fragmentami 
s w o j e j  t w ó r c z o ś c i .  Wi e c z ó r 
u ś w i e t n i l i  r ó w n i e ż  m u z y c y : 
wokalistka Marcelina Bociek oraz 
towarzyszący jej Sylwester Bugajak 
na gitarze i Daniel Pradella na 
pianinie - dziękujemy za wspaniały 
koncert. Jak zawsze organizatorzy 
mogli liczyć na niezawodną Danutę 
A d a m c z y k ,  k t ó r e j  z d j ę c i a 
prezentowane były w czasie trwania 
wieczoru .  Kole jne  poe tyck ie 
s p o t k a n i a  w  p l a n a c h  -  t a k 
zapowiedział dyrektor SCK Tomasz 
Rudny .

TURNIEJ  SŁOWA
Spośród solecczan,  którzy 

z a k w a l i fi k o w a l i  s i ę  d o 
wojewódzkiego finału Turnieju 
Słowa w grupie uczniów klas IV – VI 
wyróżnienia otrzymali Paweł Skalski 
i Julia Umińska.

KINO  KULTURA
1 GRUDNIA 2023,
17.00 - KOSMICI W MOJEJ 

SZKOLE - Animacja, komedia, 
science-fiction. Od 6 lat.

19.00 - NIEWIERNI W PARYŻU 
- Thriller, romans. Od 15 lat.

8 GRUDNIA 2023
17.00 – NAJPIĘKNIEJSZE 

ŚWIĘTA - Familijny, świąteczny. Od 
7 lat.

19.00 – UWIERZ W MIKOŁAJA 
- Komedia, Świąteczny. Od 13 lat.

Zwias tuny  i  op isy  fi lmów 
znajdziecie na FB Kino Kultura 
i www.sck-solec.com oraz na FB 
Soleckiego Centrum Kultury.

W skrócie
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Wydawca dwutygodnika: 

Urząd Miejski, ul. 23 Stycznia 7, 

86-050 Solec Kujawski.

Tel. 52 - 387 - 01 - 32

e-mail: rzecznik@soleckujawski.pl

Redaguje Zbigniew Stefański.

Druk:                     Józef Śmigaj,

Solec Kujawski.

Sport i rekreacja

Soleccy brydżyści grający w III lidze 
brydża sportowego mają za sobą kolejne trzy 
spotkania. Mecze rozgrywano w podtoruńskiej 
Krobi. Pierwszy z Lambdą II Toruń przegrali 
6,39:13,61. W drugim ulegli MOSiR-owi Rypin 
4,55:15,45. Trzeci mecz z Centrum Planowania 
Przygód Toruń wygrali 15,11:4,89. Zespół 
wystąpił w następującym składzie: Filip 
Barnigiel, Arkadiusz Stanisławski, Mariusz 
Żurek i Tadeusz Żurek. MLKS Solec zajmuje 
szóste miejsce w tabeli. W rozgrywkach 
uczestniczy 12 zespołów. Kolejne spotkania 
zaplanowano na początek stycznia 2024 r.

Brydż
sportowy

W hali sportowo - widowiskowej Ośrodka 
Sportu i Rekreacji 12 listopada rozegrano 
Otwarty turniej piłki nożnej halowej z okazji 
Narodowego  Świę ta  Niepod leg łośc i . 
W zawodach wzięło udział osiem zespołów. Po 
pasjonujących i wyrównanych spotkaniach 
pierwsze miejsce w turnieju zajęła drużyna 
Prawnicy OIRP, która w finale 2:1 pokonała 
Autos. Trzeci stopień podium wywalczył Team 
Solec Kujawski. Po zakończeniu finału 
pierwsze trzy zespoły otrzymały puchary oraz 
nagrody rzeczowe, zaś wszystkie zespoły 
pamiątkowe dyplomy. Statuetką oraz nagrodą 
nagrodzono również Króla Strzelców – 
z dorobkiem 3 goli został nim Paweł Pierzyński 
ze zwycięskiej drużyny. Zwycięzcę poznaliśmy 
po dogrywce, gdyż również 3 bramki zdobył w 
turnieju Kacper Babik (Team Solec Kujawski).

Na soleckiej pływalni 23 listopada młodzi 
pływacy zmierzyli się w Drużynowych 
Szkolnych Mistrzostwach Solca Kujawskiego. 
Zawodniczki i zawodnicy rywalizowali w 
kategoriach Igrzysk Dzieci (roczniki 2011 i 
młodsi) oraz Igrzysk Młodzieży Szkolnej 
(roczniki 2009-2010). Zwycięskie szkoły 
(decydowało zwycięstwo w wyścigu sztafet) 
zdobyły prawo reprezentowania Solca 
Kujawskiego na Mistrzostwach Powiatu 
Bydgoskiego, zaplanowanych na 29 listopada 
br., również w Solcu Kujawskim. W igrzyskach 
dzieci  w poszczególnych kategoriach 
wygrywali: Juliusz Paliwoda (SP 4), Liwia 
Gątkowska (SP 1), Michał Marek (SP 4), Iga 

Bylińska (SP 4), Anna Batlińska (SP 4), Oskar 
Trocha (SP 4). W sztafetach dziewcząt i 
chłopców wygrały drużyny z SP 4. W 
igrzyskach młodzieży szkolnej zwycięstwa 
odnieśli: Marek Ginna (SP 4), Maria Talaśka 
(SP 4), Szymon Gliwiński (SP 4), Zuzanna 
Stępień (SP 1), Kamil Dobrosielski (SP 1), 
Aleksandra Krymka (SP 4), Stanisław Lech (SP 
4) .  Awans do rywalizacj i  powiatowej 
wywalczyły również sztafety z SP 4. 
Organizatorem zawodów byli MUKS „Start” 
oraz OSiR. Uczestnicy imprezy otrzymali 
napoje oraz słodycze, a najlepsze trzy osoby w 
każdej konkurencji medale ufundowane przez 
gminę.

Mistrzostwa Solca
w pływaniu drużynowym

Piłka
halowa

Gminna i powiatowa rywalizacja uczniów 
klas I-III szkół podstawowych za nami. Oba 
turnieje odbyły się na hali soleckiego OSiR-u. 
14 listopada 2023 r. hala była areną Mistrzostw 
Solca Kujawskiego. W rywalizacji udział 
wzięły reprezentacje Szkoły Podstawowej nr 1 
oraz Szkoły Podstawowej nr 4. Reprezentacje 
każdego rocznika, które składały się łącznie 
z dziesięciu dziewcząt i chłopców, brały udział 
w pięciu zabawach. Sędziowie zwracali uwagę 
na dokładność oraz szybkość ich wykonania. 
Rywalizację zdominowały reprezentacje SP nr 
4, które zwyciężyły we wszystkich trzech 
rocznikach, zdobywając łącznie 29 punktów. 
Dorobek SP nr 1 to 16 punktów. Zwycięski 

zespół SP nr 4 zdobył prawo do reprezentowania 
gminy w Mistrzostwach Powiatu Bydgoskiego, 
które odbyły się 21 listopada br. Do zawodów 
przystąpili najmłodsi sportowcy z pięciu gmin 
naszego powiatu. W punktacji łącznej, na którą 
składały się wyniki wszystkich trzech 
roczników dzieci każdej ze szkół, zwyciężyła 
Szkoła Podstawowa nr 2 w Koronowie 
zdobywając łącznie 56 punktów. Drugie miejsce 
z dorobkiem 52 punktów zajęła Szkoła 
Podstawowa nr 4 w Solcu Kujawskim. Trzecia 
lokata przypadła Szkole Podstawowej 
w Białych Błotach, która wywalczyła 44 punkty. 
Najlepsze trzy drużyny w każdej kategorii 
otrzymały medale zaś wszystkie szkoły 

uczestniczące w zawodach, piękne pluszowe 
misie. Organizatorami turniejów byli MUKS 
Start oraz Ośrodek Sportu i Rekreacji.

Walczyli
o pluszowe misie

I  LIGA
W wyjazdowym meczu 7 kolejki I ligi tenisa 

s t o ł o w e g o  U K S  „ To p ”  z m i e r z y ł  s i ę 
z zamykającym tabelę Griffin's Spin Szczecin. 
Solecczanie wygrali 7:3. Mają obecnie na 
koncie dwa zwycięstwa i pięć porażek, co daje 
siódme miejsce (w gronie 10 drużyn). Kolejny 
mecz (chyba najważniejszy w rundzie 
w kontekście bezpośredniego utrzymania się 

w  l i d z e )  z a g r a j ą  w  N o w y m  D w o r z e 
Mazowieckim z KTS, zaś rundę skończą 
podejmując Energę Manekin Toruń. Ten mecz 9 
grudnia br.

LIGA  MŁODZIEŻOWA
23 listopada najmłodsi tenisiści stołowi 

podejmowali Energę Manekin Toruń, mający 
komplet zwycięstw. Solecczanie byli lepsi 
w tym meczu wygrywając 10:8. Mają więc na 
koncie osiem wygranych i jedną porażkę, co 
daje miejsce w ścisłej czołówce ligi.

RODZINNY  TURNIEJ
Na 1 grudnia zaplanowano rozegranie XII 

Rodzinnego Turnieju Tenisa Stołowego „Razem 
przy tenisowym stole”. Początek rywalizacji 
w sali SP nr 1 przy ul. Tartacznej o 17.30.

Tenis
stołowy

Ponad 20 medali złotych, srebrnych 
i brązowych zdobyli soleccy badmintoniści 
z Miejskiego Ludowego Klubu Sportowego 
w dwóch listopadowych Krajowych turniejach 
Badmintona rozegranych w Solcu Kujawskim 
i w Miastku. Jak informuje członek zarządu 
klubu Jacek Jaskot nasi zawodnicy po raz 
kolejny zostawili mnóstwo zdrowia i serca 
walcząc o każdą lotkę i każdy punkt:

- Dyscyplina i wytrwałość przynoszą 
upragnione wyniki. Superatmosfera w klubie 
sprawia, że pomimo tak ciężkiego sezonu 
potrafimy jeszcze w jego końcówce wykrzesać 
siły aby stanąć na kortach i grać o zwycięstwo. 
To właśnie nasi młodzi zawodnicy starają się 
dorównać swoim poprzednikom, i tak jak oni 
sławić dobre imię naszego miasta oraz swojego 
klubu.

Przed nami  kole jne  dwie  imprezy 
badmintonowe na hali OSiR. Na 2 grudnia 
zaplanowano Turniej Badmintona Weteranów 
organizowany przez Fundację Narodowy 
Badminton, a na 10 grudnia - Mikołajkowy 
Rodzinny Festiwal Badmintona (otwarty dla 
wszystkich).

Badminton



W konkursie fotograficznym „Solec moja Mała Ojczyzna” 
pierwsze miejsce przyznano Sławomirowi Kołtuńskiemu (fot. 1), 
drugie – Tomaszowi Skucińskiemu (fot. 2) i trzecie – Karolowi 
Adamczykowi (fot. 3). Dwa wyróżnienia otrzymały Anna 
Ostrowska i Agnieszka Skucińka.

Fot. 1

Fot. 2

Fot. 3

Solec Kujawski 25 listopada po raz kolejny stał się stolicą tańca 
towarzyskiego, a to za sprawą OGÓLNOPOLSKIEGO TURNIEJU TAŃCA 
SPORTOWEGO GEST o Puchar Burmistrza Solca Kujawskiego, który został 
zorganizowany w Ośrodku Sportu i Rekreacji. Pary taneczne z całej Polski w 28 
kategoriach sportowych zdobywały punkty, umożliwiające podwyższenie im 
klas tanecznych, a zmagania oceniane były przez licencjonowanych sędziów. 
Wśród sędziów byli: Adam Zięciak z Gdańska (sędzia główny turnieju), 
Krzysztof Cisek z Łodzi, Radosław Gołata z Bydgoszczy, Joanna 
Grabowska-Jankowska z Bydgoszczy, Antoni Grycmacher ze Szczecina,  
Łukasz Olczak ze Szczecina, Anna Zjawińska ze Szczecina Adam Król ze 
Szczecina, Dominika Lemańczyk z Poznania, Krzysztof Hulboj z Warszawy, 
Alicja Majewska z Wrocławia i Maciej Felzenowski z Kiełczowa. Na 
parkiecie mogliśmy podziwiać 250 par w tańcach standardowych 
i latynoamerykańskich. Nie zabrakło też pokazów tanecznych najlepszych par 
sportowych, a na Grand Prix Polski startowały pary z najwyższą klasą taneczną 
na świecie! Wszystko przebiegało w bardzo energetycznej atmosferze, była 
przepiękna muzyka, przyciągające wzrok kreacje i niezwykłe umiejętności 
startujących par. Była gracja, szyk i elegancja. Jednym słowem - wspaniałe 
widowisko, pełne niezapomnianych wrażeń. 

Na otwarciu gali zaprezentowały się dzieci z zerówek i klas pierwszych ze 
Szkoły Podstawowej nr 1 tańcząc poloneza. Przygotowania trwały wiele 
tygodni, ale za to efekt był imponujący, bo pokaz był perfekcyjnie 
przygotowany. 

W turnieju, jak i w mistrzostwach, startowała też solecczanka Sonia 
Makowska. Sonia ma 14 lat, na co dzień uczy się w III LO w Bydgoszczy. 
Swoją przygodę z tańcem rozpoczęła mając 6 lat. Od 2019 roku tańczy w Dance 
School Tempo w Bydgoszczy. Uczęszcza na treningi trzy razy w tygodniu. Do 
treningów dochodzą jeszcze lekcje indywidualne i szkolenia poszerzające 
wiedzę w zakresie tańców standardowych i latynoamerykańskich. Obecnie ma 
klasę B w tańcach latynoamerykańskich i standardowych. W Ogólnopolskim 
Turnieju Tańca Sportowego GEST o Puchar Burmistrza Solca Kujawskiego 
zajęła 3 miejsce w tańcach latynoamerykańskich w kat. 14-15B. Dzień później 
wytańczyła też 3 miejsce w Mistrzostwach Województwa Kujawsko - 
Pomorskiego o puchar Starosty Bydgoskiego w kategorii Juniorzy Starsi 
w tańcach latynoamerykańskich. Mistrzostwa województwa były kolejną dużą 
imprezą zorganizowaną w hali OSiR. Brawa dla Soni.

Organizatorem Ogólnopolskiego Turnieju Tańca Sportowego GEST 
o  p u c h a r  B u r m i s t r z a  S o l c a 
Kujawskiego, GRAND PRIX POLSKI 
E X T R A K L A S A P O L S K I E G O 
ZWIĄZKU TAŃCA TANECZNEGO 
oraz  Mis t r zos tw  Wojewódz twa 
K u j a w s k o - P o m o r s k i e g o  F T S 
POWIATOWA LIGA TANECZNA 
o Puchar Starosty Bydgoskiego był 
Kujawsko-Pomorski Związek Tańca 
Sportowego oraz Studio Tańca i Ruchu 
GEST Dorota Gołębiowska, a patronat 
honorowy objęła burmistrz Teresa 
Substyk .  Za udzielone wsparcie 
organizatorzy kierują szczególne 
podziękowania do Urzędu Miejskiego, 
Ośrodka Sportu i Rekreacji, Szkoły 
Podstawowej nr 1 oraz firmy P.D. 
DROBEX” sp. z o.o.

Z gracją, szykiem
i elegancją



Tak po ludzku i z serca
pragnę podziękować

panu MARKOWI MAŁECKIEMU
 i pani KRYSTYNIE 

REMBIAŁKOWSKIEJ
za wsparcie i słowa otuchy w opiece 

nad teściową Ireną,
wieloletnią pracownicą SOLBETU

„Świat nie jest taki zły”

Magdalena Żaguń

Wszystkim, którzy brali udział
w pogrzebie

Śp. Jerzego Włazika

Serdeczne podziękowania

Składa

RODZINA

Pani Renacie Przybylskiej
najszczersze kondolencje i wyrazy 

współczucia z powodu śmierci 

Mamy

składają 

Koleżanki i koledzy ze Szkoły 
Podstawowej nr 4 w Solcu Kujawskim

Biblioteka
zaprasza

Świąteczny kiermasz 
Już 10 grudnia (niedziela) w Bibliotece 

odbędzie się kolejna edycja świątecznego 
kiermaszu. Tym razem wśród wystawców 
znajdą się osoby, które zaprezentują swoje 
prace szydełkowane, szyte, własnoręcznie 
robioną biżuterię, czy mydełka, ozdoby 
choinkowe, wykonywane w drewnie i masie 
solnej, obrazy malowane na płótnie, czy 
akwarele, będą także kartki świąteczne. 

O b o k  s t o i s k ,  n a  w s z y s t k i c h 
odwiedzających będą czekały warsztaty. 
Dzieci zapraszamy na warsztaty z ozdabiania 
pierników. Będzie także stanowisko, na 
którym będzie można wykonać świąteczne 
prace plastyczne. Dla dorosłych - warsztaty z 
m a k r a m y  o r a z  t w o r z e n i a  k a r t e k 
świątecznych z elementami kaligrafii.

To wszys tko  będzie  czekało  na 
zainteresowanych w niedzielę 10 grudnia od 
godziny 16.00 do 19.00. Oczywiście 
w Bibliotece Publicznej.  Serdecznie 
zapraszamy.

W piątek 24 listopada w bibliotece 
odbyły się Andrzejki. Spędzony czas 
wypełniły tradycyjne wróżby i zabawy. Nie 
obyło się bez przelewania wosku, wróżenia 
z kubeczków oraz zrywania jabłek z drzewka 
marzeń. Każdy uczestnik mógł dowiedzieć 
się, kim zostanie w przyszłości, jak będzie 
brzmiało imię jego wybranki/wybranka oraz 
zakręcić kołem fortuny.



Na Noteci w Lubostroniu rozegrano 
kolejną edycję Konkursu Wędkarskiego 
G r a n d  P r i x  S o l c a  K u j a w s k i e g o 
w spławikowym połowie ryb. Łowiono na 
jedną wędkę spławikową, łowisko 
przygotowało Koło Miejskie. Prowadzono 
klasyfikację łączną, indywidualną oraz 
k lasyfikac ję  na  na jwiększą  rybę . 
W zawodach wystartowały 23 osoby. 

Oto czołówki w poszczególnych 
klasyfikacjach:

Klasyfikacja łączna:
1. Paweł Pajor – 7750 g
2. Tomasz Śligowski – 5020 g
3. Zbigniew Kalida – 5415 g
Klasyfikacja na największa rybę:
1. Marcin Baum – 0,665 g
2. Tomasz Śligowski – 0,615 g
3. Paweł Dziadkowiec – 0,595 g
Organizatorem zawodów był MUKS 

„Star t”  Solec Kujawski .  Wszyscy  
Z a w o d n i c y  u h o n o r o w a n i  z o s t a l i 
upominkami ufundowanymi przez 
Macieja Nowickiego oraz patronujące 
wydarzeniu Starostwo Powiatowe 
w Bydgoszczy. Wyżywienie zabezpieczył 
Klub Sportowy START Solec Kujawski, 
zaś puchary i dyplomy ufundowała Gmina 
Solec Kujawski. 

Taaaka
ryba

ENEA Operator poinformował 
o planowanych wyłączeniach prądu 
na obszarze naszej gminy. 5 grudnia 
w godzinach od 8.00 do 13.00 nie 
będzie zasilania w Wypaleniskach nr 
9, 16, 18 i 19.

Bez prądu
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